

rec'd Sept 28/89

ASSOCIATION CANADIENNE DES
ÉTUDES SUR LES FEMMES

CANADIAN WOMEN'S STUDIES
ASSOCIATION

BULLETIN
NEWSLETTER

AUTOMNE 1989

FALL 1989

Association Canadienne
des Études sur les femmes
Secrétariat

Canadian Women's Studies Association
Secretariat
Women's Studies,
Athabasca University,
Athabasca, Alberta T0G 2R0

CALL FOR PAPERS

1990 Canadian Women's Studies Association

Victoria, B.C., May 26-28.

If you want to propose a session and assist in the vetting of proposals for it, please send by **October 15, 1989** two copies of a 100-word description of your session proposal, along with suggestions for possible participants, to:

Sandra Kirby and Michelle Pujol,
CWSA Program co-chairs
Department of Sociology
University of Winnipeg,
515 Portage Avenue
Winnipeg, Manitoba
R3B 2E9

For individual paper proposals, please submit two copies of your abstract to either Sandra Kirby or Michelle Pujol (program coordinators), at the address above, by **November 1**.

DEMANDE POUR CONFERENCES

1990 L'ASSOCIATION CANADIENNE DES ÉTUDES DE FEMMES

Victoria, B.C., May 26-28

Si vous êtes intéressé(e) à proposer une séance et à aider à revoir les communications pour, veuillez envoyer une description de 100 mots décrivant le sujet et les participant(e)s potentielles (si vous en êtes au courant) aux co-ordinatrices du Programme avant le 15 octobre 1989.

Envoyez deux copies de votre proposition à:

Sandra Kirby et Michelle Pujol
ACEF: Co-ordinatrices du Programme
Département de sociologie
Université de Winnipeg
515 Avenue Portage
Winnipeg, Manitoba
R3B 2E9

Si vous êtes intéressé(e) à faire une communication (parrainée par l'Association), veuillez envoyer un résumé aux co-ordinatrices du Programme avant le 1er novembre 1989.

Envoyez deux copies du résumé à:

Sandra Kirby et Michelle Pujol
ACEF: Co-ordinatrices du Programme
Département de sociologie
Université de Winnipeg
515 Avenue Portage
Winnipeg, Manitoba
R3B 2E9

CANADIAN WOMEN'S STUDIES ASSOCIATION/ASSOCIATION
CANADIENNE DES ÉTUDES SUR LES FEMMES

MEMBERSHIP APPLICATION

NAME _____

INSTITUTION _____

MAILING ADDRESS _____

ELECTRONIC MAILING ADDRESS _____ @ _____

RENEWAL _____

NEW MEMBER _____

DUES: ANNUAL

STUDENT, NON-EARNER.....\$ 5.00
EMPLOYED, MEMBER OF MORE THAN ONE SOCIETY.....\$20.00
EMPLOYED, MEMBER OF ONLY THIS SOCIETY.....\$35.00
INSTITUTION.....\$50.00

DONATIONS WELCOMED..... \$ _____

Cheques payable to: CANADIAN WOMEN'S STUDIES ASSOCIATION/
ASSOCIATION CANADIENNE DES ÉTUDES SUR LES FEMMES

Send to: Canadian Women's Studies Association Secretariat,
Women's Studies, Athabasca University, Athabasca, Alberta
T0G 2R0

ASSOCIATION CANADIENNE DES ÉTUDES SUR LES FEMMES/
CANADIAN WOMEN'S STUDIES ASSOCIATION

MEMBERSHIP APPLICATION

NOM _____

ORGANISME _____

ADRESSE POSTAL ELECTRONIQUE _____ @ _____

RÉABONNEMENT _____ ABONNEMENT _____

FRAIS: PAR AN

ETUDIANT ET PERSONNES NON RÉMUNÉRÉES.....\$ 5.00
INDIVIDU APPARTENANT À PLUS D'UNE SOCIÉTÉ SAVANTS.....\$20.00
INDIVIDU MEMBRE DE CETTE SEULE SOCIÉTÉ.....\$35.00
ORGANISME.....\$50.00

MERCI-DE VOTRE CONTRIBUTION.....\$ _____

FAITES-NOUS PARVENIR UN CHEQUE OU MANDAT À L'ORDRE DE
L'ASSOCIATION CANADIENNE DES ÉTUDES SUR LES FEMMES/CANADIAN
WOMEN'S STUDIES ASSOCIATION

ADRESSE: ASSOCIATION CANADIENNE DES ÉTUDES SUR LES FEMMES,
WOMEN'S STUDIES, ATHABASCA UNIVERSITY, ATHABASCA, ALBERTA T0G
2R0

President's Letter:

Dear Members,

With the CWSA meetings at Laval now a pleasant memory, we begin organizing for the 1990 conference. This will be held May 26-28 as part of the Learned Societies meetings at the University of Victoria. For those of you who hope to combine your attendance at our meeting with those of other associations--or to be involved in joint sessions with other associations--the CWSA dates overlap at some point with Theatre History, Indian and Native Studies, History of Medicine, Renaissance Studies, Political Science, Sociology/Anthropology, Hispanics, and History. Sandi Kirby, CWSA President-Elect and Program organizer, includes in this newsletter a general call for papers as well as calls for specifically designated topics.

The Aid to Scholarly Publications Programme, which encourages publishers to produce the work of Canadian scholars by subsidizing a part of the publications costs, will establish a Women's Studies committee to find readers to assess the submissions in the area of Women's Studies. The Committee will be established this fall, and will be composed of specialists in our field rather than in other disciplines where the assessors may not necessarily be knowledgeable about, or sympathetic to WS scholarship.

The Canadian Federation for the Humanities has produced a document titled Towards a Strategy for Research in Applied Ethics in Canada. This can be obtained from CFH, 151 Slater, Ottawa, K1P 5H3. This document is the basis upon which SSHRC has established a new Strategic Grants Program on Applied Ethics, an area that is particularly relevant to researchers in WS. Collaborative projects from humanists and social scientists will be encouraged. Further information will be available from SSHRC in the fall of 1989.

Lettre de la Président

Chers membres,

Les bons souvenirs de Laval derrière nous, il nous faut dorénavant songer à la Conférence de 1990. Elle se tiendra à l'Université de Victoria du 26 au 28 mai dans le cadre du Congrès des Sociétés Savantes. Pour ceux et celles d'entre vous qui souhaitez participer conjointement à plusieurs rencontres, nous vous informons que les dates de la réunion de l'ACEF coïncident partiellement avec celles des associations suivantes: Histoire du Théâtre, Études Amérindiennes, Histoire de la Médecine, Études de la Renaissance, Science politique, Sociologie/Anthropologie, Études hispaniques et Histoire. Vous trouverez dans ce Bulletin un appel de communications (sujets de nature générale et spécifique) que Sani Kirby, Présidente élue et Responsable du programme, a préparé.

Le Programme d'aide à l'édition savante, qui encourage la publication d'ouvrages de chercheurs canadiens en subventionnant une partie des coûts, mettra sur pied un comité d'Études sur les femmes afin d'établir une liste de lecteurs/lectrices chargé(e)s d'évaluer les submissions dans le domaine des études sur les femmes. Le comité sera constitué dès l'automne et sera composé de spécialistes de la matière plutôt que d'autres disciplines, ces derniers n'étant pas nécessairement toujours compétents ou encore sympathiques aux recherches sur les femmes.

La Fédération Canadienne des Études humaines vient de préparer un document intitulé "Vers une stratégie de la recherche en Ethique appliquée au Canada." On peut se le procurer au bureau de la Fédération, 151 Slater, Ottawa K1P 5H3. Le CRSHC a précisément établi son Programme de subventions stratégiques en Ethique appliquée (domaine particulièrement important pour tous ceux et celles qui s'intéressent aux Études sur les femmes) en fonction de ce document. Par ailleurs, le Conseil encourage tout particulièrement les projets collectifs venant des Humanités

CWSA now numbers some 450 members, which makes us one of the larger Learned Associations. Because so many of our members are students or underemployed we are trying to avoid raising our fees. But we do need to have you all pay up or we will have difficulty meeting our costs and supporting travel grants to our meetings. If you haven't paid your dues yet, do so with the enclosed membership form.

In sisterhood,

Christine St. Peter

News from the Candian Women's Studies Association
(CWSA) Annual General Meeting, May 30, 1989,
Laval University

CWSA Executive:

President: Christine St. Peter (University of Victoria)
 President-elect/Program Coordinator: Sandi Kirby (University of Winnipeg)
 Secretary: Winnie Tomm (University of Alberta)
 Treasurer: Barbara Roberts (University of Athabasca)

Jeri Wine (O.I.S.E.) completed her term as President. A special thanks goes to her for the considerable effort which she put into her terms on the executive as Program Coordinator and as President.

Deborah Poff completed her term as Treasurer and as the person in charge of the Secretariat, the group which is responsible for mailing out the Newsletter and Membership Directory. A big thank you to Deborah for all the work she did and to Mount Saint Vincent for the financial and staff support they provided for the Secretariat.

et des Sciences sociales. Le CRSHC fournira de l'information supplémentaire sur demande dès l'automne 1989.

L'ACEF compte maintenant 450 membres, ce qui fait de nous une des plus grandes associations savantes canadiennes. Nous ne voulons pas vraiment augmenter la cotisation car plusieurs de nos membres sont étudiant(e)s ou sans emploi. Cependant, nous avons besoin de votre contribution annuelle; sinon, nous ferions face à de sérieuses difficultés financières. Si vous n'avez pas encore renouvelé votre cotisation, je vous prie donc de le faire dès que possible en remplissant le formulaire ci-joint et en le retournant à l'adresse indiquée.

Amicalement,

Christine St. Peter

Nouvelles de l'Association canadienne des Études
sur les femmes (ACEF): Assemblée générale annuelle,
30 mai 1989, Université Laval

Comité exécutif (ACEF):

Présidente: Christine St. Peter (Université de Victoria)

Présidente élue/Responsable du Programme: Sandi Kirby
(University de Winnipeg)

Secrétaire: Winnie Tomm (Université de l'Alberta)

Trésorière: Barbara Roberts Université de l'Athabasca)

Présidente sortante: Jeri Wine (O.I.S.E). Nos remerciements sincères à Jeri pour son effort considérable et son travail

New Address of the Secretariat:

The Secretariat is now located at Athabasca University, under the direction of Barbara Roberts, Claire Gemmell, and Barbara Spronk. The Canadian Women's Studies Association is grateful to these individuals for their willingness to mail out the Newsletter and Membership Directory. We also are thankful to Athabasca University for its institutional support.

Memberships and Enquiries:

Directed to Dr. Barbara Roberts, Women's Studies, Athabasca University, Athabasca, Alberta T0G 2R0.

Publications of Selected Papers from CWSA Meetings:

Jeri Wine reported, from the Journal Sub-Committee, that papers are to be submitted to the Resources for Feminist Research/Documentation sur la Recherche Féministe (RFR/DRF) for review. A special fall issue of the journal will publish selected papers from the CWSA sessions at the Learned Societies. It is important that CWSA is affiliated with a journal, for the purpose of securing grants from SSHRCC. According to Jeri, RFR/DRF will accept submissions up to June 15 for publication of CWSA papers in the fall issue. That does not leave much time between the meetings and the submission date. It would, therefore, be useful to have your paper nearly ready for submission at the time of presentation. Thanks to Jeri for taking up the matter with the editorial board of RFR/DRF and for securing a place of publication for selected CWSA papers.

Editor's Note:

Thanks are due to Claudine Potvin for her generosity and excellent services in the French translation of this newsletter.

If there are any advertisements for conferences, workshops, etc. that you may wish to include in the spring newsletter, get your material in to Winnie Tomm, Women's Studies Program, University of Alberta, Edmonton T6G 2E1 by March 1.

às l'intérieur du Comité exécutif en tant que Présidente et Responsable du Programme.

Deborah Poff a complété son mandat en tant que trésorière et responsable du secrétariat, tout particulièrement de la distribution du Bulletin et de l'Annuaire des membres. Merci beaucoup, Deborah, pour tout le travail accompli et merci aussi à Mount Saint Vincent pour l'appui financier et les ressources humaines accordées au secrétariat.

Nouvelle adresse du secrétariat:

Le secrétariat est maintenant situé dans les bureaux de l'Université de l'Athabasca et est dirigé par Barbara Roberts, Claire Gemmell et Barbara Spronk. L'Association canadienne des Études sur les femmes aimerait également les remercier pour leur collaboration et leur prise en charge de l'envoi du Bulletin et de l'Annuaire. Nous exprimons notre gratitude à l'Université de l'Athabasca pour son soutien institutionnel.

Demandes d'adhésion et Information:

S'adresser à: Dr. Barbara Roberts, Women's Studies, Athabasca University, Athabasca, Alberta T0G 2R0.

Publications des Actes de la rencontre de l'ACEF:

Jeri Wine signale que les articles doivent être soumis à Resources for Feminist Research/Documentation sur le Recherche Féminist (RFR/DRF). Un numéro spécial sera consacré à l'automne à la publication des articles de la rencontre de l'ACEF aux Sociétés Savantes qui auront été retenus. Nous vous rappelons qu'il est essentiel pour l'ACEF de s'associer à une revue afin de s'assurer l'obtention des subventions du CRSH. RFR/DRF acceptera des propositions pour la prochaine conférence (à paraître dans le numéro de l'automne 1990) jusqu'au 15 juin 1989. Nous sommes grandement reconnaissantes à Jeri qui a bien voulu s'occuper

du dossier de la publication des Actes et rencontrer le comité éditorial de RFR/DRF, nous assurant de la sorte d'un lieu de diffusion pour un certain nombre de textes choisis parmi l'ensemble des communications.

Note de l'éditrice:

Merci à Claudine Potvin pour sa générosité en acceptant de s'occuper de la traduction du Bulletin en français.

Si vous avez des messages à communiquer, des annonces (conférences, ateliers, etc.), et que vous désirez les inclure dans le Bulletin du printemps, prière d'envoyer vos informations avant le 1er mars à Winnie Tomm, Women's Studies Program, University of Alberta, Edmonton, Alberta T6G 2E1